
 

 

Број: 01,02,03,03/11,04/3-05-1-1670/17 

Сарајево, 20. 10. 2017.  

 

КОЛЕГИЈУМУ ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА ПСБиХ 

КОЛЕГИЈУМУ ДОМА НАРОДА ПСБиХ 

ЧЛАНОВИМА ДЕЛЕГАЦИЈЕ ПСБиХ у ПСОЕБС-у 

ИЗВЈЕШТАЈ СА 16. РЕДОВНОГ ЈЕСЕЊЕГ ЗАСЈЕДАЊА  

ПАРЛАМЕНТАРНЕ СКУПШТИНЕ ОЕБС-а  

 

Андора, од 3. до 5. октобра 2017. године 

 

У Андори је од 3. до 5. октобра 2017. године одржано 16. редовно јесење засједање 

Парламентарне скупштине Организације за безбједност и сарадњу у Европи 

(ПСОЕБС), у чијем раду су учествовали: Александра Пандуревић, предсједавајућа 

Делегације, Бариша Чолак, први замјеник предсједавајуће Делегације, Халид Гењац, 

други замјеник предсједавајуће Делегације, и Џенана Лепер, секретар Делегације.  

Јесење засједање ПСОЕБС-а, у којем је учествовало око180 представника парламената 

земаља Европе, Сјеверне Америке и Азије, отворено је уводним обраћањима 

предсједника Парламента Андоре Висенса Матеуа Замора, предсједнице ПСОЕБС-а 

Кристин Мутонен и премијера Андоре Антонија Марти Петиа.  

 

Предсједник Парламента Андоре, Висенс Матеу Замора, у свом обраћању 

парламентарцима истакао је да су безбједност и сарадња основне вриједности ОЕБС-а 

и њених држава чланица. "Ове вриједности су дио оквира који је неопходан за 

слободан развој и држава и грађана", казао је. 

 

"Пролазимо кроз тешка времена", додао је предсједник. "Надам се да можемо преузети 

нашу одговорност као политичари да бисмо радили на бољој будућности. Дијалог је 

кључ за проналажење рјешења за праведнији и миран свијет." 

 

Предсједница Кристин Мутонен (МП, Аустрија) понудила је приједлоге који су се 

односили на тему "Безбједност у подручју ОЕБС-а: нови изазови и нови задаци" и 

нагласила важност свих земаља ОЕБС-а које раде заједно на тим изазовима. 

 

"У данашњем свијету интереси неке нације врло тијесно су повезани с интересима 

других, што значи: кад год нека земља изјављује да реализује своје интересе, а да 

притом не узме у обзир  и друге земље, она заправо поткопава све наше интересе", 

рекла је. "Сарадња је нужност у овом међусобно повезаном свијету, а ниједна земља - 

без обзира колико велика може бити - може си приуштити безбједност." 



 

Премијер Андоре Антони Марти Пети изјавио је: "Мултилатерализам је пут према 

демократским и праведним међународним односима. Надаље, дугорочно, то је једини 

начин да се нађу рјешења за проблеме с којима се суочава међународна заједница. 

Питања која се баве овом конференцијом - кибернетска безбједност, климатске 

промјене и образовање - не могу се рјешавати искључиво на националном нивоу, него 

захтијевају глобалнију перспективу и међународну сарадњу." 

 

Главна тема јесењег засједања била је безбједност у подручју ОЕБС-а - нови изазови, 

нови задаци. Како је програмом рада планирано, током јесењег засједања одржан је 

већи број састанака на високом нивоу, а одржан је и Медитерански форум.  

На Медитеранском форуму ОЕБС-а упућен је позив за промовисање безбједности и 

сарадње на Медитерану. 

 

Медитерански форум отворио је посебни представник ОСЦЕ-а за медитеранске 

послове Паскал Ализар (МП, Француска). Делегати из Алжира, Марока и 

Палестинског законодавног вијећа такође су се обратили учесницима форума. На 

Форумуи су разматране бројне теме, као што су: важност хуманитарног приступа 

мигрантским токовима, развој инфраструктуре на Медитерану, међународна сарадња 

на сузбијању тероризма и утицај демографских промјена у том подручју. 

Први дан засједања парламентарци су расправљали о питањима везаним за безбједност 

заштите животне средине и суочавањем са климатским промјенама, а други дан 

засједања  био је посвећен теми "Људска димензија: промовисање образовања као 

гаранције стабилности и развоја". 

Парламентарци су изразили широку подршку Париском споразуму о климатским 

промјенама и потребама за сталним смањењем емисија угљен-диоксида и осталих 

стакленичких гасова у развоју и промовисању чишћих и обновљивих извора енергије. 

У расправама су наглашене бројне добре праксе које већ постоје у овој области. С 

растућим утицајима климатских промјена, забиљежено је да ефикасно управљање 

водним ресурсима постаје још важније, што захтијева већу међународну сарадњу. 

Парламентарци су подржали проактивно дјеловање ОЕБС-а у овој области, заједно са 

другим међународним органима. 

Парламентарци су расправљали и о промовисању образовања као гаранције 

стабилности и развоја. 

"У периоду смањења буџета, образовање је пречесто мета за 'штедњу'. Међутим, такве 

уштеде су илузорне, будући да плаћамо огромне трошкове у годинама које долазе ако 

нисмо спремни улагати у промовисање иновација'', рекао је Роберто Батели, 

потпредсједник ПСОЕБС-а (Словенија). "Образовање није скуп предмет, већ битан 

алат за спречавање и развој конфликата и у њега морамо улагати." 

Такође, одржан је и састанак Групе за подршку Путу свиле, чији је циљ јачање 

економских и трговинских веза, као и промовисање успостављања саобраћајних 

коридора и мјера за олакшавање саобраћаја и трговине. Током састанка је најављено 

одржавање и Конференције Пута свиле која би требало да се одржи крајем новембра 

текуће године у Бакуу, Азербејџан. 

Чланови Делегације Парламентарне скупштине БиХ у Парламентарној скупштини 

ОЕБС-а Александра Пандуревић, Бариша Чолак и Халид Гењац учествовали су у раду 

16. јесењег засједања ПСОЕБС-а, које је одржано у Андори.   



 

 

 

               Извјештај одобрила 

                                                 Александра Пандуревић 

          предсједавајућа Делегације ПСБиХ у ПСОЕБС-у 

 

 

 

              Извјештај припремила 

секретарка Делегације ПСБиХ у ПСОЕБС-у 

                      Џенана Лепер         

 

Доставити:     

 наслову 

 Колегијуму Секретаријата ПСБиХ 

 Комисији за спољне послове Представничког дома ПСБиХ 

 Комисији за спољну и трговинску политику, царине, саобраћај и комуникације 

Дома народа ПСБиХ 

 Сектору за међународне односе и протокол 

 Сектору за односе с јавношћу  


